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 סומכי



 

. אתמול בערב עברנו חוויה שלום לכולכם
מרוממת נפש. ערב סיום השנה של 

המרחב"ים היה מוצלח ומרגש ברמות. תוכלו 
לקרוא את הברכות שהושמעו וגם ליהנות 

מקצת תמונות מהמופע המוצלח מאד. והכל 
החום והלחות  בעבודה עצמית מלא, מלא!

אמנם משביתים שמחות ובכל זאת הצליחו 
 -להרים הפקה יפה הילדים ביחד עם הצוות,

ספרו של  בהשראת סומכי   ובמרכזה ההצגה
 עמוס עוז

החופש הפעיל של הילדים מסתיים  וכל 
לקראת  מערכת החינוך נכנסת לימי ההערכות

באה. עדיין לא ברור איך פתיחת השנה ה
תיראה פתיחת השנה וצריך לקוות שלמרות 

 תהיה טובה. ההתחלה  –המגבלות 

מגיע  יורד לדפוס""בעוד העיתון  ,ובינתיים
בעיקר  -שלישי מחזור  "צבר"גרעין לכאן 

ואליהם  ה צעירים'חבר 27  .מרחבי אירופה
המשק"ים אסף  - נציגי צה"למצטרפים שני 

 קיות("עד עכשיו היינו רגילים למש) -ואלון
אמנו, אלי  –צוות שלנו ו להצטרף לשבא

איטה ונרי מזרחי. נאחל להם בהצלחה רבה. 
הם יגורו בחדרים הקבועים של צבר וקיבלו 

בימים . אנים בחורשהוגם שלושה קרו
כאן אצלנו פנים צעירות של הקרובים נפגוש 

. בעיתון הבא ובנות  םבני -מחזור חדש ורענן
  ננסה להכיר אותם באופן אישי ומפורט יותר. 

רוח נעורים נוספת מגיעה אלינו בדמותם של 
ארבע בנות וארבעה  -שינים החדשים"הש

במקום  – חדש שקיבלו מקום מגוריםבנים 
חצי מהמבנה הקרוואנים בחורשה הם יגורו ב

קיון יובמבצע נ יפהשל דוארט שעבר שיפוץ 
וכמה מוסדניקים המקום גינת מהיר של יערה 

. ברוכים הבאים מטופח ומוכן למגורים
ובהצלחה במשימה החשובה שקיבלתם על 

 עצמכם. 

      ואם הזכרנו ש"ש חדשים אז לידיעתכם: 
 בדרכם לשנת שירות בר רייז  ועפרי מאירי

 ובהצלחה!לפני הגיוס לצבא. צאתכם לשלום 

 

 

 

שתיות ושדרוג ת חפירות -ובשטח הקיבוץ 
צריך  .חדשיםבתים ושיפוצי בתים ובניית 

כדי לראות את ואמונה הרבה סבלנות 
הבניה בשכונת הבנים התוצאות היפות בסוף. 
להתחלת במיוחד מתקדמת וכולנו מחכים 

סלילת הכביש המקיף שכבר שנים רבות אינו 
מוסדר ולפעמים אפילו מסוכן. יש תקווה 

וב בימינו, נזכה א תתארך ובקרה לישהצפי
 לנסוע בנוחות ובבטחה מסביב לקיבוץ. 

מעל הכל פרוסה עננת הקורונה שמסרבת 
ונצטרך להקפיד על כללים  לעזוב אותנו

ה. חברים רבים מיהרו להגיע ליבצולחיות 
למקומות החיסון ולהתחסן והדבר הזה מקנה 

זאת מידה מסוימת של ביטחון ושקט. יחד עם 
עדיין יש כאלו שבחרו שלא להתחסן. בתוך 

" שני קטעים מותיע" –העיתון במדור 
המבקש שלא אחד  –שפורסמו במרשתת 

 –ומנגד  שבחרו לא להתחסן לפגוע באלו
. ללכת להתחסן בתוקף הקוראת רשימה 

   אישית, אני בעד השני... 

סוגיית השיוך ממשיכה להעסיק את החברים 
ח מהמזכירות וגם דף וגם לכך מוקדש דיוו

הסבר שנמסר השבוע לחברים ופורסם גם 
באתר "מקומי" שלנו. כנראה שבימים 

הקרובים יהיו צעדים של ממש ביישום השיוך 
 כולנו נצטרך להתגייס למאמץ. ו

מבלים בקייטנות נכדים כמו בכל קיץ המון  
ם וסבתות. זה גורם לשני הצדדים אושר סבי

 ונחת והתמונה מחממת את הלב. 

דן שחף ובנם לקרן וירחמות ברכות 
ברוכים הבאים  שחזרו לקיבוץ. עוז

 וקליטה מהירה וטובה.

ברכות לקבוצת "צבר" החדשה 
 19.8.2021אתמול יום ה'  הגיעשה

 ברוכים תהיו. לקיבוץ. 

לקבוצת הש"ש החדשה גם ברכות 
שתגיע הנה בתחילת שנת 

ותכנס למשימה.  ודיםהלימ
 בהצלחה!  

 שבת שלום ו... שנשמע גם מכם 

 אברהם.    



 
                  עדכון מצוות שיוך 

 חלופת האגודה

בהמשך לאישור שיחת הקיבוץ למודל המימון 
והתארגנות הקיבוץ לתשלום שובר העסקה 

ברמ"י, מצרפים את עיקרי הנושאים 
 להתארגנות לקראת יישום תהליך השיוך.

 
 לוח זמנים:

עקב זמן ההתארגנות הקצר, נמקד את ההכנה 
.  בהמשך נעסוק המגרש ותשלום עללחתימה 

בהשלמות הנדרשות לאיזונים )מבונה( וקרן 
 התשתיות.

  בחינה עצמאית לאופציות  22.8עד ה
המימון לרכישת המגרש, בחשבון 
הבנק, חסכונות וקרן השתלמות, 

 ילדים / נכדים.
  יתרת החסכון בקרן לבדיקת

ומשיכת הכסף או הלוואה  ההשתלמות
ל מקרן ההשתלמות, ניתן לפנות להרא

 כהן לסיוע.
 16.8  נפרסם אפשרויות מימון בנקאית

הניתנת לחברים.  אפשרות הלוואה 
 שסגרנו מול בנקים נבחרים.

 18.8  פרסום הסכמי השיוך בין החבר
לקיבוץ, נספחי ההסכם המשפטי 

 והמיסוי.
 22.8  ,פרסום חשבון הבנק של הקיבוץ

לצורך העברה כספית לתשלום החבר 
 .על המגרש

 23-26.8  קיבוץ, -על הסכם חברחתימה
ימי  4מלווה בהסברים לפי הצורך. 

 חתימה לפי הזמנה מראש.
  יועצי המס ועורכי הדין ישלימו את

הנדרש לדיווח העסקה המורכבת 
לרשויות במודל חלופת האגודה 

בתחילת ספטמבר.  המטרה להקטין 
עד כמה שניתן את נטל המס.  רק 

בשלב זה נדע את גובה המס הסופי 
 משפחה. לכל

 

 הבהרה לגבי התשלום )שימו לב לשינוי(:
 

לקיבוץ יש קושי לנהל הלוואות הכוללות 
גדולה של  ריבית ומערכת סילוקין, בכמות

ידית את לשלם מ הוחלטבתי אב. לכן  200
גם אם זה ₪(  80,000)הכסף על המגרש כל 

הלוואה מול  יאלץ את המשפחות לקחת
ולהחזיר את  קרן השתלמותאו  הבנק

 .ההלוואה בפריסה על פי התנאים שיתקבלו
 להלן הפירוט:

  ביום ₪  80000 –תשלום מגרש
 החתימה.  

  )תשלום על המבונה )מודל האיזונים– 
. תשלום ראשון לא ביום החתימה

יגבה ₪   50,000)לחייבים בלבד( עד 
והיתרה פרוס  2021בחודש אוקטובר 

 חודש. 60 -ל
  מכירה /שהתשתיות בהורעל תשלום 
  ההלוואות דרך הקיבוץ הן  -הבהרה

יקרות ולא משתלמות ולכן אנחנו 
מביאים הלוואות טובות יותר 

 מהבנקים ומקרנות ההשתלמות.

*עדכון זה מחליף את הנאמר עד היום 
 בשיחות, במפגשים ובשיחות הפרטניות.

 
בית משפחה שנקלט אחרי היום הקובע 
את )חברים חדשים בשכונת הבנים(, ישלמו 

עלות המגרש ע"פ העסקה בהתאם למכתב 
 שקבלה כל משפחה.

לתשלום האיזונים )התשלום על המבונה( 
וקרן התשתיות יפתח במהלך ספטמבר  

חשבנות ייעודים לניהול הכספים ולכן מועד 
 התשלום יהיה מאוחר יותר.

בלקיחת ההלוואה, יש  -*עם זאת המלצתינו 
 להתייחס לכל הסכום שיש לשלם.

 
-22 -)בשבוע שבין ה התארגנות לימי החתימה

26/8) 
 יש להגיע עם תעודה מזהה -
 דף סימון המגרש ומספרו -

יורשים ידרשו להציג צו ירושה או צו  -
קיום צוואה, לבחור בא כוח לחתימה 
מול הקיבוץ ולתת לו ייפוי כח חתום 
ומאושר ע"י נוטריון או למנות עו"ד 

 ישראלי לטיפול בנושא בשמם.

המסמכים הנדרשים במהלך נצרף את  -
 השבוע הקרוב.

 

 
 צוות השיוך



 
 

 חברתית ההנהלה ה ישיבת
 15.8.2021מיום 

: עמי זינגר, עפר מסד, רחלי שדה, נוכחים
לימור בוכריס, ליאת בירק, נטע רחמן, הראל 

 כהן, ירון רייז, הגר דוכס, נופר מעין
 : אבי בלןחסר

 

   שיפורים בפוליסת ביטוח הבריאות[ 1
 אחראית ביטוח –מוזמנות: אתי היכל 

 משקי טנא –וולנטייה סיניה בקיבוץ 
 

עם חברת הביטוח  לקראת הארכת ההסכם
נפגשנו עם הנציגה שלהם וקיבלנו עדכונים 

 והבהרות.
  :סינייה
  מועד החידוש הגיע! לאחר טיפול של

התנועה הקיבוצית בשיפור הפוליסה 
הקיימת בעקבות למידת הצרכים 

הנוספים והטיפולים הנדרשים, המחיר 
סוי לא עלה אך יש תוספות לכי

 הביטוחי. 
  בתקופה זו ניתן להכניס חברים

חדשים לפוליסה ללא הצהרת 
 בריאות!

  יש תוספות של דברים חדשים שנוספו
 לרפואה ויותר משתמשים בהם.

 
 את המצגת להכניס להד הנעשה

*מפגש הסבר לחברים יתקיים במהלך 
 ., לאחר החגים2021אוקטובר 

 
  :אתי היכל

  הורחבה הפוליסה  -העיקרי השינוי
יעוצים, הדמיות, לרפואה משלימה, 

 ניתוחים בארץ וכו'.
 
 

 
 נועה אנחנו מבוטחים בהראל והת

. הקיבוצית מפעילה את הפוליסה
 משקי טנא. –הסוכנות 

  .כל התביעות מתנהלות דרך אתי
הכסף של התביעה נכנס דרך החשבון 

 של הקיבוץ ועובר לתקציב החבר.
  נפתחת: אחת לכמה שנים הפוליסה

 מחיר, תנאים וכיסויים.

  מציינת את השירות שאנחנו אתי
מקבלים ממשקי טנא. נותנים שירות 

 מקצועי ומהיר.
 . 

 להלן עיקרי ביטוח הבריאות והתוספות:
 השתלות איברים בארץ ובחו"ל

 
  השתלה בחו"ל באמצעות נותני שירות

 כיסוי מלא –שבהסכם 

  השתלה בחו"ל באמצעות נותן שירות
סכום הכיסוי  עד   –בהסכם שאינו 

5,000,000 .₪ 
  ביצוע  לאחרהשתלה במסלול פיצוי

 350,000סכום של  –ההשתלה בחו"ל 
₪ 

  לאחרהשתלה בארץ במסלול פיצוי 
 100,000פיצוי בסך  –ביצוע ההשתלה 

.₪ 
  השתלה בארץ או בחו"ל במסלול

 –ביצוע ההשתלה  לפניפיצוי בחו"ל 
 ₪. 350,000פיצוי בסך 

 ת לאחר ביצוע השתלתגמלה חודשי 
 הרחבה:

  הוצאות לחיפוש תורם מח עצם
 ₪ 210,000 -להשתלה  ל

   פיצוי לאחר ביצוע טיפול מיוחד בחו"ל
 ₪  10,000בסך 

  קצבה חודשית למבוטח זקוק
להשתלה ומרותק למיטתו בסך של 

3,500 ₪ 
  אח/ות פרטי/ת לפני ביצוע השתלה

 בארץ או בחו"ל 
 

 ברים בארץ ובחו"להשתלות א

  השתלה בחו"ל באמצעות נותני שירות
 כיסוי מלא –שבהסכם 

  השתלה בחו"ל באמצעות נותן שירות
סכום הכיסוי  עד   –שאינו בהסכם 

5,000,000 .₪ 



 
  השתלה במסלול פיצוי לאחר ביצוע

 350,000סכום של  –ההשתלה בחו"ל 
₪ 

  השתלה בארץ במסלול פיצוי לאחר
 100,000פיצוי בסך  –ביצוע ההשתלה 

.₪ 
  השתלה בארץ או בחו"ל במסלול

 –פיצוי בחו"ל לפני ביצוע ההשתלה 
 ₪. 350,000פיצוי בסך 

 גמלה חודשית לאחר ביצוע השתלת 
 הרחבה:

  הוצאות לחיפוש תורם מח עצם
 ₪ 210,000 -להשתלה  ל

   פיצוי לאחר ביצוע טיפול מיוחד בחו"ל
 ₪  10,000בסך 

  קצבה חודשית למבוטח זקוק
ו בסך של להשתלה ומרותק למיטת

3,500 ₪ 
  האח/ות פרטי/ת לפני ביצוע השתלה

 בארץ או בחו"ל
 

 תרופות שאינן מכוסות במסגרת סל הבריאות
 תרופות ל  –הרחבת הכיסוי- 

)הסכום מתאפס ₪  3,000,000
 שנים(. 3ומתחדש כל 

   ג'   29תרופות לפי  -הרחבת הכיסוי
 ₪  500,000 -ל
  חודשים ובמידה ויוכח כי  3בתום

 –יעילה כיסוי עולה ל התרופה 
1,000,000 . ₪ 

       בדיקה גנטית להתאמת התרופה
 ₪ 20,000עד לתקרה של 

      מתן תרופה 
 ועוד...

ר מפורט יערך במהלך אוקטובר הסב
 במועדון הבשיח

 
  –ביטוח סרטן 

  הקיבוץ ממן כיום את הביטוח פיצוי
 סרטן לילדים, עד סוף יב'.

  לא כל הילדים רשומים וצריך ללחוץ
 שכולם יהיו רשומים. 

  מומלץ למי שעדין לא בפוליסה ליצור
 קשר עם אתי היכל ולקדם זאת.

 
 

החלטה: מעודכן ויובא לשיחת קיבוץ 
 לעדכון מפורט לחברים

 
 פרגולות קבוצה שלישית[ 2

 השלישית ת הנקלטיםיש בקשה של קבוצ
על כספי לקבל זיכוי שבונים את ביתם 

                     בעצמם.  בנות אותןהפרגולות ול
ייבות הוראות מח הגישהכנון תהועדת 

 .בהן לעמוד שעליהם
 לאשר זאת: נדרשתהנהלה חברתית 

 או מברזל יהיה – הקונסטרוקציה *פרופיל
 וזהה הקיים בנראות למפרט דומה ניוםיאלומ
 .הקיים למפרט בגוון

 זהה בשיפוע תיבנה הקונסטרוקציה - *שיפוע
 ניתן. שיפוע ללא כלומר ,במפרט להגדרות

של  הפנימי השיפוע את להגדיל
 מעל בולט והקירוי במידה. סמפל/הסנטף

 הקירוי את יש להסוות הקונסטרוקציה
זהה  בגוון ניוםיאלומ או מתכת בפרופיל

 .לקונסטרוקציה
 מתחת להצללה העץ לוחות - * הצללה

 אום במפרט הקיי כמו יבוצעו לקירוי
 ובצורה בגוון דומה עץ דמוי אלומיניום

 .העץ למפרט
 בהתאם שקוף סמפל/סנטף - קירוי *

 .הבניה בהיתר להגדרות
 לפני תכנוןה אגף מרכז אישור לקבל * יש

 .ביצוע תחילת
 החלטה: מאושר

לבצע הנהלה חברתית אישרה  –*לגבי הגובה 
 בגבוה שהיה בתכנון ולא ניתן להנמיך

 
 לחברים בנושא השיוךאישור מכתב [ 3

בעקבות המפגשים הרבים ושיחת הקיבוץ ועל 
מנת ליצר בהירות לתשלומי החברים ולמקד 
את העיסוק ברכישת המגרשים בשלב ראשון 

 המסך המעודכן.בשיבה הוצג 

הלוואת הקיבוץ הפנימית  -הסיבה לשינוי 
החלופה  מוצעתלחברים מורכבת ולכן 

החבר  .להלוואה בנקאית בתנאים טובים יותר
בתשלום את הכסף לתשלום המגרש  ישלם

ויפרוס את התשלומים מול פעמי -חד
 ההלוואה הבנקאית. 

באתר מאושר ויפורסם נוסך המכתב החלטה: 
 "מקומי"

 הגר דוכס    

 



 

מפת דרכים לדירקטורים 
 החדשים
ישיבה בתחילת אוגוסט התקיימה 
שבה ציינו  ,משותפת בהנהלה הכלכלית

הקודמים  ירקטוריםהחלפת הד את
בחדשים. במהלך הישיבה הושמעו 

-הדברים המצורפים כאן ע"י אבשלום בן
דוד ונראה לנו שיש להם חשיבות גם 

 לציבור החברים כולו. 

השתתפות, )אולי שנה של   50אחרי 
מועדת המשק של  - בהפסקות קצרות(

אני פעם עד וכולל ההנהלה הכלכלית ש
צריך כבר לפנות  79היום, בגיל מסיים 
קצת דעות רציתי להעלות מקום. 

והמלצות לדירקטוריון ובעיקר 
 לדירקטורים החדשים בהנהלה הכלכלית.

צריך שיהיה לקיבוץ בסיס כלכלי איתן כדי 
של המערכת  להבטיח את קיומה

הקיבוצית לאורך ציר הזמן בהתאם לחזון 
ולתקנון הקיבוץ שלנו שעודכן בתהליך 

נו יש הפרדה בין המערכת השינוי. בקיבוצ
החברתית ואין הנהלת קיבוץ לזו הכלכלית 

מעליהם כמו שיש בהרבה קיבוצים. לכן, 
מאחר ובידי ההנהלה הכלכלית יש את 

האמצעים והכלים הכלכליים, חברי 
לה הכלכלית צריכים לראות כחלק ההנה

לקיים את המערכת מתפקידם ואחריותם 
 ,ולפעול כשיידרש הקיבוצית על כל חלקיה

כדי שהמערכת תוכל להמשיך ולממש את 
 החזון שנקבע לטווח הרחוק.

לצורך תפקודם, על חברי ההנהלה 
הכלכלית לקבל אינפורמציה ברורה, 

 - לפני הדיון - רלוונטית ועדכנית ומראש
לקיים דיונים מסודרים  יוכלוכדי ש

ומקצועיים. מתפקידה של ההנהלה 
שהוא   "בעלי המניות"הכלכלית לעדכן את 
בצורה מובנת,  - ציבור חברי הקיבוץ

להעדיף בהירות על פני עודף נתונים 
שמבלבלים את הציבור. הציבור הוא חכם 
 ותפקידה של ההנהלה הכלכלית לדעת איך 

 

נע ולהוביל. כיום ומתי לעדכן אותו, לשכ
 יש מקום רב לשיפור.

אנחנו היינו בין הקיבוצים הראשונים 
שהקמנו מועצות מנהלים. כמה עקרונות 

בפעילויות שלנו,  שחשוב לשמור עליהן:
לבעלים )חברי הקיבוץ(, צריך להיות רוב 

 במועצת המנהלים.

במועצות המנהלים צריכים להיות לפחות 
תלויים שני דירקטורים חיצוניים ובלתי 

שהם בעלי מומחיות כלכלית, שאינם 
וטפת ואינם בעלי קשורים לפעילות הש

וכל משרה בחברה וגם אינם חברי הקיבוץ 
זאת כדי שיפעלו במקצועיות 

 ובאובייקטיבית.

         דירקטורים.  7-9רצוי שהגוף יהיה יעיל 
זה היה בעבר, אני לא חושב שזה נשמר 

לה היום וצריך גם לחשוב על זה להנה
 הכלכלית.

יש לנו פעילויות ענפות, בחקלאות, 
במפעלים ובנדל"ן. בחלק לא קטן, 

הפעילויות שלנו הן שותפויות )נדל"ן, 
דוקרט אוורגרין, קנאביס, סולרית 

יש  -נטויה( וטוב שכךעוד בבריכות והיד 
סינרגטיות עם שותפים, חומרי גלם, 

חלוקת סיכון, השגת מימון, ידע וקשרים 
ן לנו. השותפויות מרחיבות בתחומים שאי

את העסקים שלנו ומגדילים את התרומה 
 והביטחון לטווח ארוך.

של השותפויות שלנו,  יחד עם זאת, ברובן
אין לנו את השליטה. אנו כפופים 

של אחרים ויכולים להגיע לאינטרסים 
קרה. אני יוזה  קרהים. זה יננילניגוד ע

חושב שבפעילות התעשייתית המרכזית 
דוקרט, עלינו לשמור על השליטה. שלנו, ב

לשמור בידינו יותר  -אומר שליטה זה 
. בהרבה מאוד מקרים מגיע הרגע 50%מ

שלשותף יש גם עיסוקים, אינטרסים 
 ווסדרי עדיפות אחרים, כאשר לנו זה

העסק העיקרי. כשהפעילות בשליטתנו, 
האינטרס שלנו הוא הקובע ויש לנו עדין 

ש אותו. יש כלי שבעזרתו אנו יכולים לממ
גם משמעות לזהות ולקשר של אנשים 

שלנו שעובדים ומנהלים בו, שצומחים בו 
ותורמים לכל המערכת הכלכלית של 

צריך להיזהר מלהתפתות לרצון הקיבוץ. 
למקסם הכנסה עכשיו ולאבד שליטה 

  עתידית.

 



 

תקבע גם שהצלחתנו כמערכת כלכלית 
ית כקיבוץ שטוב את הצלחתנו החברת

תובטח רק אם נדע ת בו, וכדאי לחיו
לקשור את הדורות הבאים למעורבות 
 ולשותפות בעשייה הכלכלית השוטפת,

כמנהלים, יזמים, בעלי מקצוע ועובדים 
בכל התחומים. מניסיוני האישי שזכיתי 

 נחנו, אין טוב מלעבוד בעסק שאלו
הבעלים שלו ואין בטחון טוב יותר 

פעילות מאשר ההזדהות של להצלחת ה
 מערכת שבבעלותם. עם ההעובדים 

עכשיו זה בידכם. אני מאחל לכל 
הדירקטוריון ובעיקר לדירקטורים 

החדשים שתצליחו והצלחתכם היא 
 הצלחת הקיבוץ שלנו.

 דוד-אבשלום בן  

 

 

 הזמנה לקונצרט

אנחנו מזמינות את חברי כפר מסריק 
לקונצרט שייערך בתחילת ספטמבר בעין 
-המפרץ כדי להתרשם מהמפעל התרבותי

מוזיקלי המיוחד של מקהלת "אשירה 
 לישראל".

המקהלה נוסדה על ידי המלחין והפסנתרן 
אור בשיתוף פעולה עם -ויויצחק ת

מקהלת "הזמיר" מגרמניה במטרה לזכור 
ו חנר את מה שארע בשואה. אנולשמ

שרים יצירות למקהלה ותזמורת 
דברי  –המבוססות על טקסטים תנ"כיים 

הנביאים, שיר השירים, קהלת, תהילים 
 ועוד. כל היצירות מושרות בעברית.

זמרים  40-המקהלה בישראל מונה כ
וזמרות ומתכנסת אחת לשבועיים כדי 

 ללמוד את היצירות. מידי כמה חודשים 

     

                                                   
 שלנו ושלהם - המקהלותשתי  מתאחדות

לביצוע משותף בקונצרטים ברחבי  -
 80אירופה, הקשורים לזיכרון השואה, כגון 

 שנה לליל הבדולח בגרמניה.

                                                                        
 רחלי בר דוד ונירה אילת

 

 

 

             



 

 בלי ביסוס מדעי:  –דעה 
מחוסנים-רדיפת הלא  

היא מומחית ברפואת פרופ' רבקה כרמי 
ילדים, נאונטולוגיה וגנטיקה רפואית. שימשה 

דיקן הפקולטה למדעי הרפואה ונשיאת אונ' 
הספר -גוריון, יו"ר איגוד דיקאני בתי-בן

 לרפואה וכיו"ר ועד ראשי האוניברסיטאות.

פילוסוף, מומחה הוא פרופ' אסא כשר 
לאתיקה מקצועית, חתן פרס ישראל ומחבר 

 הקוד האתי של צה"ל.

הוא מומחה לרפואה  ד"ר יואב יחזקאלי
פנימית ולמנהל רפואי, מרצה בתוכנית לניהול 

משבר ואסון באונ' ת"א, וממקימי צוות 
 הטיפול במגפות.

הוא פסיכיאטר, מנהל ד"ר אביב שגב 
במרכז המחלקה לפסיכיאטריה דחופה 

לבריאות הנפש ומרצה בחוג לפסיכיאטריה 
 באונ' ת"א.

הכותבים הם חברי ופעילי מועצת 
 החירום הציבורית למשבר הקורונה.

משמעות ממצאי המרכז האמריקני לבקרת 
מחלות היא כי לחיסון אין ערך בהגנה על 

 הסביבה, אלא רק על המתחסן עצמו. 

 אז מה רוצים מהלא-מחוסנים?

האחרונים, אנחנו עדים למסע ציבורי בימים 
מתוזמר היטב בקריאה לנקיטת צעדים קשים 
נגד אזרחים שטרם התחסנו. ההצעות כוללות 

סגירת אזרחים שומרי חוק בבתיהם, מניעת 
חינוך מילדים, ואף ענישה כלכלית. ההיגיון, 
לכאורה, מאחורי קריאות אלו, הוא הסיכון 

אלו רבו מחוסנים. קריאות -אותו יוצרים הלא
בו  הממשלה-נאומו של ראש לאור ,והתגברו

מחוסנים מסכנים את כולנו", -טען כי "הלא
אף השווה אותם לאנשים "המחזיקים  וכעת

יים המזינים את המתקפה מקלע", ביטו-תת
הציבורית על אותם מיליון איש שטרם 

 התחסנו.

 

 
האמנם נכונים הדברים? מהו הביסוס המדעי 
לקביעה זו, והאם יש הצדקה לצאת בקריאה 

 כזו?

. החיסון הוכח כאינו מונע הדבקה או 1 
מחקרים, כמו גם מסמכים רשמיים  הידבקות

של המרכז האמריקאי לבקרת מחלות, מראים 
כי העומס הנגיפי )שהינו מרכיב עיקרי ביכולת 

-להדביק( הינו דומה במחוסנים ובבלתי
דומה  –מחוסנים וכי הסיכוי להדבקה 

 ביניהם.
 

 סימפטומטיים כמעט שאינם מדבקים-. א2 
-מחקרים מראים כי שיעור ההדבקה של א

מאלו של  20ימפטומטיים. נמוך פי ס
סימפטומטיים, כך שהסיכוי של אדם בריא ללא 
תסמינים שאינו יודע שנושא את הנגיף להדביק 

. בהתחשב 1%-מישהו אחר נמוך משמעותית 
בשיעור המאומתים באוכלוסייה, הסיכוי להדבק 

  -ל 1-ממפגש אקראי )בניגוד לבני הבית( הוא כ

50,000 
 

האוכלוסייה הנותרת לא ימנע . חיסון 3 
כיוון שהחיסון אינו מונע הדבקה  את הגל

והידבקות, הוא אינו תורם לחסינות 
העדר. בפשטות, הניסוי של פייזר ליצירת 

חסינות עדר באמצעות החיסון – כשל. 
תוספת אוכלוסייה מחוסנת לא ימנע גל 
רביעי ,שכמו קודמיו במגפה זו ובמגפות 

נתונים מאיסלנד  יחלוף בעצמו. –קודמות 
וממלטה, שם שיעור המתחסנים 

, מראים 90%-באוכלוסייה כולה מגיע אף ל
       שעדיין מתרחשים שם גלי הדבקות. 

עם זאת, התמותה שם נמוכה מאוד, ככל 
הנראה הודות ליעילות החיסון במניעת 

 תחלואה קשה.

 

. החיסון ממשיך להגן על המתחסנים 4 
לכן החיסון עדיין יעיל מאוד  מתחלואה קשה

להגנה אישית מפני מחלה קשה, כך ע"פ 
הפרסומים בישראל ובעולם עד כה, גם אם אין לו 

הגנה טובה מפני הידבקות או הדבקה. בהתאם, 
 אין לחיסון ערך בהגנה על הסביבה.

בניגוד לאמירה כי יש  .. המספר מיליון מופרז5
האמתי לא מחוסנים, המספר  מיליון 1.1בישראל 

משמעותית. בתוך המיליון, יש רבים שאינם  נמוך
יכולים או צריכים להתחסן: חלק מאוכלוסייה זו 

הינה מחלימים )ששיעורם באוכלוסייה גבוה 
מהידוע, לפי סקרים סרולוגיים(, ולכן אין להם כל 

אלו שהחלימו הם בעלי  –צורך בחיסון. להיפך 
ת הגנה טובה יותר, כולל הגנה סביבתית המקדמ

את חסינות העדר. חלקם חולים שאינם יכולים 
לקבל את החיסון בשל סיבות רפואיות. פלח 

https://www.mako.co.il/news-lifestyle/2021_q3/Article-ad10322b4eeca71026.htm?Partner=interlink
https://www.mako.co.il/news-lifestyle/2021_q3/Article-ad10322b4eeca71026.htm?Partner=interlink


נוסף הוא אוכלוסייה שקיימות שאלות לגבי 
 הצורך לחסנה, ובמדינות נאורות אחרות, כגון 

גרמניה ובריטניה, החליטו כלל לא לחסן 
. 18כלומר, צעירים מתחת לגיל  –בשלב זה 

אזרחים אלו כלל איננו בנוסף, חלק ממיליון 
 נמצא כלל בתחומי ישראל.

 

הקריאות, המגיעות לעיתים עד כדי הסתה 
ועידוד אלימות של ממש, הינן אולי תוצאה 
של תסכול האזרחים, וניסיון של הממשלה 

-למצוא שעיר לעזאזל בתופעת טבע. במאה ה
, ניתן להימנע מתופעות מכוערות שהתלוו 21

האשמת היהודים. למגפות בימי הביניים, כמו 
בדמוקרטיה אשר כבוד האדם וזכויותיו יקרות 

לה, אין מקום לקריאות והסתה מסוג זה. 
זכות החברה להגנה גוברת על זכות הפרט 

.     ממש לחרות רק כאשר מדובר בסכנה של  

  

יש לחדול מההסתה מיד, כיוון שמעבר 
להיותה משוללת כל יסוד מדעי, הינה לא 

ראויה, לא מוסרית ומהווה פתח למדרון אפל 
 ביותר.

זכותו של אדם על גופו היא ערך מקודש  
ברפואה, ושלילתה מאדם המעוניין להשתמש 

בה, מעקרת זכות בסיסית זו מכל תוכן. 
אוטונומיית המטופל אינה רק עניין אתי, אלא 

אף מעוגנת בחוק זכויות החולה, ונגזרת 
עיל על מחוק כבוד האדם וחירותו. אין להפ

אדם כל לחץ לקבל טיפול, מעבר להענקת 
תהה זה כימותרפיה,  –הסברים והנגשת מידע 

או חיסון. –אנטיביוטיקה   

 
אנו קוראים להמשך המאמץ לשכנע ולהנגיש 

שטרם התחסנה לאוכלוסייה המבוגרת מידע 
בשתי המנות הראשונות, תוך שימוש בכלים 

הראויים ברפואה: שקיפות, "גובה עיניים" 
בוד למטופל ולמערכת אמונותיו. עם זאת, וכ

במיוחד לאור השאלות סביב חיסון הילדים 
וההחלטה שלא לחסנם במספר מדינות 

יד כל אמצעי לחץ יש להפסיק מהעולם, 
 וסנקציה כנגד ילדים ונוער.

 

 אנו קוראים לראש הממשלה ולשר הבריאות
 הקריאות להפסקת בהכרזה ידמ לצאת

מדעיים לציבור, על ומתן הסברים  האלימות
אלפי אזרחים שטרם -כך שאותם כמה מאות

 .ותינולצר המקור אינם התחסנו

 
 יובל גדיש    הביא לעיתון וביקש לפרסם:

 
 !קבלו אחריות, תתחסנו

אני רגיל לקחת אחריות. אני לוקח  כרופא
אחריות כאשר אני ממליץ על נטילת תרופה. 
אני לוקח אחריות כאשר אני ממליץ למטופל 

לבצע בדיקה. אני לוקח אחריות כאשר אני 
אני לוקח אחריות  שולח מטופל לניתוח.

כאשר אני מזריק תרופות הרדמה למטופל, 
מנשים אותו ושולט בכל המערכות החיוניות 

אני לוקח אחריות כשאני אומר  גופו. של
 למשפחה שעשינו הכל ואין מה לעשות יותר.

האחריות שאני לוקח נובעת מהתפקיד שלי. 
ידע שנצבר בעולם לצורך כך, אני נשען על 

האחריות נובעת מתוך תחושת  - הרפואה.
 מחויבות.

עד היום המלצתי באופן אישי למאות אנשים 
למיניהן אני להתחסן. דרך רשתות ציבוריות 

מעריך שהגעתי לעוד כמה אלפים. זו 
האחריות שלי להמליץ להתחסן. עד היום 

ההמלצות שלי לא הובילו לשום מקרה של 
פגיעה בלתי הפיכה. כן היו כאבים, חום 

ואפילו תחושת נימול אבל הכל חלף כלא 
 היה. 

מעל לשלושה וחצי מיליון איש חוסנו עד 
י חמורה היום בישראל. על כל תופעת לווא

שמענו בחדשות וקראנו בעיתונים. בסופו של 
 דבר זה מסתכם בבודדים.

 5,171איש בישראל לקו בקורונה.  700,000-כ
. בעולם לקו בקורונה 1,000מתוך  7מהם מתו. 

מיליון  2.3-ים, יותר ממיליון אנש 107-כ
 .100מתוך  3 - מתוכם מתו

אני בעד זכות הבחירה. כאדם מאמין אני 
חושב שהציווי ובחרת בחיים מחדדת את 

 זכות הבחירה המוענקת לנו. 

חשוב להבין מה האפשרויות העומדות 
לבחירה. יש מי שחושב שהבחירה היא בין 
 להתחסן ולהסתכן בתופעות לוואי נדירות 



 

לבין לא להתחסן ולהימנע  -ולא ידועות 
 ה. אבל לא כך הדבר. מתופעות הלוואי האל

הבחירה היא בין להתחסן ולסבול מאי ידיעה 
)מינימלית בעייני( לבין ללקות בקורונה שבה 

והסיכוי  1,000מתוך  7הסיכוי למות הוא 
להישאר עם תסמינים ממושכים לחודשים 

  ואולי אף לשנים הוא גבוה.

מול עולם הרפואה שנוטל אחריות עומדים 
אנשים שמפיצים . אנשים חסרי אחריות

שמועות לא מבוססות או שקריות שטוענות 
שהחיסונים מסוכנים. מי שרוצה ימצא 

אינספור מאמרים על כך ברשת ובעיתונות 
 הכתובה.

אין מי ממתנגדי חוסר אחריות. אני מדבר על 
החיסונים שייקח אחריות ויגיד "טעיתי" 

כשאנשים ייפגעו. לא נראה מתנגדי חיסונים 
חה דומעת שנפרדת מהבן עומדים לצד משפ

שמת מקורונה. מחלה שניתן למנוע. וזה קורה 
מדומה מדי יום, פעם אחר פעם. לא סכנה 

 אלא כאב אמיתי ויומיומי שניתן למניעה. 

אותם מתנגדי חיסונים מוזמנים להצטרף 
אליי או לכל צוות רפואי, הנושא באחריות, 
לביקור במחלקה או ביחידה לטיפול נמרץ. 

לוקחים אחריות. אותם הם מה שיבינו על 
ידוענים ומי שאחריהם הם עוקבים, אינם 
נושאים באחריות ולכן הם נוהגים בחוסר 

אחריות. חוסר אחריות משווע. חוסר אחריות 
 קטלני.

אני לוקח אחריות וקורא לכולם להתחסן. אני 
קורא לכל אחד ואחת לקחת אחריות על 

 קרוביו ולהביא אותם לחיסון. ובחרת בחיים.
קחו אחריות. התחסנו. עכשיו. שלא יהיה 

 מאוחר.

הכותב הוא רופא במחלקת הקורונה 
 בבית החולים מאיר בכפר סבא

   

 

 ורון הרה
 ור הקבוע של רון כהן חוזר. טה –כמובטח 

 רון חזר מצעידת בוקר והוא משתף: 

בהזדמנות זו פגשתי את השקנאים "
ששיחקו באיגום בכייף ולא  הראשונים העונה

 הבינו שצריך לברוח ממני.

וכדרכי, לא ויתרתי על תצלום קיטש של 
 ".זריחה

 רון      

 

 

 



 

 

 8/2117/ – הקורונהלצד התנהלות  עדכון
 0 –מצב מבודדים וחולים  [1

 
  –חדר אוכל [ 2
  )(.3מורחב גם לילדים )מגיל כניסת תו ירוק להסעדות )וחדרי האוכל 

  יסודרו  –אנחנו נכנסים לשבוע הערכות, בו הילדים בבית ובכדי לאפשר הגיעה עם ילדים קטנים לארוחות
 שולחנות בחוץ לישיבה ואכילה. סידור זה יהיה גם ליום שישי בוקר / ערב

 רק מחוסנים, מחלימים, ובעלי בדיקה שלילית. אנחנו מבקשים מכולם להקפיד  -יוכלו לשבת  בחדר האוכל
 ת.על השעו

 ויש חובת עטיית מסכה בכל שלב לקיחת האוכל לקיחת אוכל פתוחה לכולם. 

 
 - בו-כל[ 3
 !עטיית מסכות חובה 

 

  –בריכה [ 4
 .ההגבלות התו הירוק / סגול הורחבו גם לבריכות שחייה 

 כניסה לחברי קיבוץ / תושבים וילדיהם תישאר כפי שהיה בצורה חופשית 

 בתו ירוק / בדיקה  אורחים של חברים מחוייבים 

  אורחים בלבד 5יש ליידע את אבי מראש על הגעת אורחים ובמגבלה של  –ימי שבת 

  קיבלו הודעה בדבר הפעלת התו הירוק ומחוייבים להראות תו ירוק או בדיקה בתוקף )לילדים( –המנויים 

 

  –[ תרבות 5
 ואנחנו מבקשים לא להצטופף ולשמור על מרחק פעילות התרבות יהיו בחוץ 

 כה לאורך כל האירועיבמידה והפעילות מותאמת רק למקום סגור, יש לעטות מס 

 

  –[ חינוך 6
 אנחנו מבקשים מכולם להימנע מאטרקציות במקומות סגורים  – שבוע הערכות מתחיל ביום ראשון

 ולנפוש בצורה אחראית ובריאה.

 

  –[ חיסונים 7
  50שלישי ירד לגילאי חיסון 

  .אנחנו מעודדים את כולם ללכת להתחסן 

 
 בריאות טובה לכולנו

 רק ביחד ובאחריות אישית שכל אחד ואחת, נצלח את התקופה!
 

 צח"י קורונה                                             



 

 כמה הערות בהמשך לסיפור
למקרא מאמרו המצוין ומאיר העיניים של 

שהתפרסם בגיליון הקודם של הד  עמית קורן
הנעשה, עלו בראשי הבזקי זיכרון אחדים 

 הקשורים לנושא.

ראה אור בצ'כוסלובקיה הספר  1947-ב
"חביבה", בשפה הסלובקית, מאת דוד  

גולדשטיין, חבר "השומר הצעיר" בסלובקיה, 
בין  –לימים חבר קיבוץ העוגן. הספר מתאר  

שיחות שקיימו חברי התנועה  –השאר 
המקומיים )שלחמו לצד הפרטיזנים נגד 

נאצי בסלובקיה( עם חביבה -המשטר הפרו
ישראל.  לבקשת -הגעתה מארץ רייק, לאחר

משפחת גולדשטיין, תרגמתי את הספר 
לעברית. את המתעניינים בספר אשמח לקשר 

 אל נעמי, בתו של המחבר.

 

 בסלובקית בתמונה: הספר המקורי

במחצית שנות השמונים של המאה הקודמת 
עסקתי בשיווק תוצרת מפעל דוקרט. בעת 
ון ביקורי במפעל "אומגה" בקיבוץ כפר גליקס

פגשתי את חיים חרמש, שהיה מזכיר המפעל. 
ידעתי היטב מיהו. ערכנו פגישת היכרות 
קצרה וקבענו לשוב ולהיפגש בהזדמנות 

אחרת, שלא במסגרת העבודה. רציתי לשאול 
אותו שאלות שהעסיקו אותי אודות 

השליחות שלו ושל חבריו. לצערי הרב, פגישה 
 זו מעולם לא התקיימה...

רצחו קלגסי הס"ס  1944בסתיו ובחורף 
ועוצבות המבצע של סלובקיה, גרורתה של 

בני אדם, מחציתם  744גרמניה הנאצית, 
  יהודים, ביניהם חביבה רייק ורפי רייס. 

 

הטבח התקיים בקרמניצ'קה, פרבר העיר 
בנסקה ביסטריצה. אחרי מלחמת העולם 

השנייה הוצאו גופות הנרצחים מקברי האחים 
. בקרבת מקום נמצא והובאו לקבורה מסודרת

הספר "חברות בקיבוץ", אותו הביאה חביבה 
  מהארץ.

 

 הספר חברות בקבוץ שנמצא במקום

גופותיהם של חביבה ורפי הועברו תחילה 
הועלו לישראל. טקס  1952-לבירה פראג, וב

 קבורה ממלכתי נערך בהר הרצל.

אנדרטה לזכר הקורבנות, בקרמניצ'קה הוקמה 
לא נמצא לידה אזכור אך במשך עשרות שנים 

כלשהו לנרצחים היהודים. רק אחרי נפילת 
המשטר הקומוניסטי נוסף לרגלי אנדרטה 

פרי יוזמתו ותכנונו  –הכיתוב "זכור" בעברית 
של האדריכל הישראלי אריה פטרן, יוצא 

סלובקיה. בכניסה לאתר הוצב שלט ובו הסבר 
 על הטבח.

 

 הבתמונה: האנדרטה ולוח הזיכרון בקרמניצ'ק



 

ברבים מסיוריי בסלובקיה, במסגרת המשפחה 
 ובהרכבים אחרים, כללתי ביקור באנדרטה זו. 

 

 התוספת "זכור" על האנדרטה

 

לוח הסבר על המאורעות בכניסה            
 לאתר הזיכרון 

יצרה המחזאית הסלובקית אנה  2014בשנת  
גרוסקובה )שאינה יהודייה( סרט אודות 

ו "שיבה לבית חביבה רייק. הסרט ששמ
הבוער" הנו פרי תחקירים וראיונות שנערכו 

בקיבוץ מענית, בארכיוני גבעת חביבה 
ובמקומות אחרים בישראל, במוזיאון המרד 

הסלובקי בבנסקה ביסטריצה, ועוד. בעקבות 
סיפור  –הסרט יצאה לאור סדרת "קומיקס" 

מצויר בסלובקית אודות חייה ופועלה של 
לצפות בסרט  חביבה רייק. המעוניינים

 ובקומיקס מוזמנים להתקשר אליי.

 פישר אברי

 

 ועוד הערה קטנה 
מאחר והכותרת לרשימה של עמית מהעיתון 

 הצנחנים והקשר לכפר מסריקהקודם היתה: 
מצאתי עוד קשר קטן נוסף: בכתבה הוזכרה 

 -אדווה ושמה  צבי בן יעקבהבת של הצנחן 
הבת הראשונה של קיבוץ החותרים.              
כאשר בגרה, היא נישאה והקימה משפחה עם 

איש בשם אברהם וכל השנים היו חברי 
החותרים. אותו אברהם הוא קרוב משפחה 
רחוק שלנו, משפחת אילת והוא נקרא על 

שנתן גם לי את  סבא אברהםשמו של אותו 
 שמו... עולם קטן. 

 אברהם אילת     

 

 
 למזל גדו

 

דווקא בחום הגדול, ביום ללא רוח, בשעות 
החליט עץ גדול שצמח על הדשא  - הצהריים

צוות ליפול שדוד.  -על יד מועדון הנעורים 
חוקרים  ,הנוי בעזרת המעבדה לזיהוי פלילי

לסיים את חייו עץ היפה מה הביא את ה
 טית. ילדי המרח"בים שהיובצורה כל כך דרמ

 בדרכם מחדר האוכל אחרי ארוחת הצהריים
נאלצו לרדת מהמדרכה ולעקוף את הענפים 

 שחסמו את הדרך. מזל גדול שלא היו נפגעים.

  צילמה ושלחה: נעמי חצרוני



 

  פרדים משנת תשפ"אנ

                    בהצלחה לכל הילדים המקסימים וחיבוק מיוחד 
 !לכיתה אלעולים 

 חופשה מהנה לכולם וניפגש ממש עוד רגע בשנת תשפ"ב

 ליאת וצוות הגיל הרך - אוהבים המון

 

 

  

  



 
 בים"סיום שנה במרח

נחוג סיום השנה והחופש ערב מרגש וחגיגי ב
בים שלנו. מעטים הרגעים "של ילדי המרח

 שר לחוש גאווה ונחת כמו בערב הזהבהם אפ
מופע מרהיב של אומנות הבמה על כל 

מרכיביה. כל הכבוד ותודה גדולה לצוות 
המסור ולהפקה הגדולה והמרשימה של הצגת 

  עוז( סומכי )ע"פ עמוס –הסיום 

 ברכת רכזת החינוך
 ערב טוב.

                                יחד כל דבר הולך, יד ביד ולב אל לב
 יד ביד כך בשרשרת והדרך מתקצרת.

התרגשות גדולה בכל שנה מחדש להתאסף 
יחד ולהרגיש את הכוח, העוצמה והחשיבות 

הגדולה של החינוך החברתי בקהילת כפר 
הביטו סביב, ראו איך הילדים מסריק. 

הנפלאים שלנו בתיווך וליווי של צוות נהדר 
ותוסס ובעזרת כוחות נוספים מתוך הקהילה, 

יצרו ערב ערכי, המבטא ומסכם שנה של 
 עשייה חינוכית ברוכה ומצמיחה.

שנה שבה על אף האתגרים והשינויים 
התכופים, נשמר החזון החינוכי שעל פיו אנו 

סקרנים יוזמים,  –היושואפים שילדנו י
יצירתיים, תורמים, בעל דימוי עצמי חיובי, 

כלפי חבריהם הסביבה   ,הנוהגים  בדרך ארץ
 והאחר.

ברצוני לומר תודה גדולה למיכל שלנו 
שמנצחת על התזמורת הנפלאה של החינוך 

 החברתי ברגישות, מקצועיות ואכפתיות רבה.

לכם ילדים אהובים, אנו כבר מלאי צפייה 
הערב, כל הכבוד לכם! נצלו היטב את  לקראת

ימי החופשה האחרונים ושתהיה לכם שנה 
 נהדרת.

המוסדניקים החדשים, נאחל  -בוגרי ו' היקרים
לכם קליטה מוצלחת בבית הספר החדש 

ובנעורים, ילדי המרחב הבוגר והצוות הכינו 

                           הנוית לכם הפתעה קטנה...
שא קולו, יחד לעולם כולו ונשירה יכל אחד י
 .יחד יד ביד - פה אחד

שנה טובה, מתוקה ונטולת קורנה לכל בית 
 .כפר מסריק

 ליאת בירק   
ברכת ההורים לצוות 

 המרח"בים!

 ערב טוב לכולם, 
רציתי לספר לכם הערב, שכשניגשתי לכתוב 
את הברכה והתודות בשם ההורים, התחלתי 

                                     -לחשוב על המילה 
. האמת היא, מרח"ב = מרכז חברתי

שאני לא יודעת אם אלו ראשי התיבות 
במכוון אבל זה לא ממש משנה. כל אחת 

מהמילים "מרכז" ו"חברתי" אומרות המון על 
 החשיבות שלהן. 

לאורך כל השנה, הילדים שלנו זוכים לכך 
שהפן החברתי יהיה במרכז חייהם, מעבר 

ללימודים. בין אם בפעילויות העשרה, ובין 
ישורי חיים חברתיים, ומעל אם בהקניית כ

 הכל ערכים של חברות, שיתוף והנאה. 
 

אם הייתי צריכה לסכם במילה אחת את הכל, 
 אז פשוט אומר "תודה". 

תודה על המסירות, תודה על ההכלה, תודה 
על פעילויות מגוונות שקולעות בול, תודה על 

מענה לצרכים של הילדים ומענה ושיתוף 
 על האהבה.  פעולה אתנו ההורים, תודה

וכל זאת, במציאות חדשה, מאתגרת ובלתי 
 ידועה של הקורונה אליה נקלע העולם כולו. 

 
המעטפת הזו של החינוך החברתי בקיבוץ, 
המסגרת ויצירת השגרה, לאורך כל השנה 

ובחופש הגדול, החוויות והפעילויות, 
היא נכס של ילדות לשנים  –החברותא 

 קדימה. 

זו מאפשרת שקט לנו ההורים, המעטפת ה
נפשי, ולו רק מהידיעה שהילדים שלנו בידיים 

 טובות. 
מיכל,  –שוב תודה גדולה לכל הצוות החינוכי 

  .עינב, לוטם, הש"ש, וכל צוות המדריכים
אנחנו מאחלים לכולכם חופש נעים ומילוי 

מצברים ולכל המדריכים שממשיכים בדרכם 
 בהצלחה רבה.  -הלאה 

 
 נטע רחמן    2021הורי ילדי המרח"בים 

 



 

 

 

 

 

  "סומכי" –הבמה ותמונות מתוך המחזה 
. פ ספרו של עמוס עוז"ע עדי אילתשכתב 

ערב של  שיאו של עדי היתהההצגה בבימויו 
וגם סיום החופש הגדול. סיום המרח"בים 

היתה זו הפקה גדולה ומרהיבה שהרחיבה 
את הלבבות. המשחק והביצוע של הילדים 

 היה ברמה מקצועית. פשוט נפלא!


